
FAKULTA ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ
UNIVERZITY J. E. PURKYNĚ V ÚSTÍ N. L.

AKADEMICKÝ SENÁT
(funkční období 2005 – 2008)

Zápis ze shromáždění Akademické obce FŽP UJEP dne 10.10. 2005

Shromáždění Akademické obce FŽP UJEP svolal Akademický senát FŽP UJEP  s vedením
fakulty na základě usnesení AS FŽP UJEP ze dne 14. září 2005. 

Hlavním cílem svolání akademické obce bylo představit kandidáty do akademického senátu
univerzity a  fakulty.

Program: 
1. Úvodní slovo předsedy a místopředsedy AS FŽP UJEP 
2. Představení kandidátů do AS FŽP a AS UJEP 
3. Vystoupení zástupce vedení fakulty 
4. Vystoupení zástupce vedení univerzity 
5. Různé 

1. Úvodní slovo předsedy a místopředsedy AS FŽP UJEP
Shromáždění Akademické obce FŽP UJEP bylo zahájeno a vedeno předsedkyní  AS FŽP UJEP
Ing. J.  Prchalovou.  V úvodu  vystoupil  místopředseda AS FŽP Pavel  Obrdlík  s prezentací  o
významu akademické samosprávy na fakultě a univerzitě.

2. Představení kandidátů do AS FŽP a AS UJEP
AS FŽP vyhlásil  doplňovací volby do Akademického senátu UJEP (1 mandát v pedagogické
kurii   a  1 mandát ve studentské kurii) a do Akademického senátu FŽP UJEP (1 mandát ve
studentské kurii). Na shromáždění se osobně představil Mgr. Miloslav Kolenatý  - kandidát do
AS UJEP – pedagogická kurie a student Rudolf Jahoda – kandidát do AS UJEP a AS FŽP UJEP
–  studentská  kurie.  Ostatní  kandidáti  (student  Lukáš  Bálek  a  studentka  Gabriela  Šálková)
připravili pouze prezentace na internetu. Poté proběhla krátká diskuze s kandidáty do senátů.

3. Vystoupení vedení fakulty
Za  vedení  fakulty  vystoupil  nejprve  děkan  fakulty  doc.  J.  Seják.   V úvodu  informoval  o
aktuálním  dění  na  fakultě  (zahájení  akademického  roku,  posílení  výuky anglického  jazyka,
podání žádosti o rozšíření navazujícího magisterského studijního programu N1601 -  Ekologie a
ochrana prostředí o obor Revitalizace a rekultivace krajiny, externí hodnocení celé univerzity).
Dále informoval  o přípravě nových oborů (navazující  magisterské studium „Environmentální
management“  -  vyučováno  anglicky,  bakalářský  obor   „Environmentální  management“  a
„Geoinformatika“) a  nutnosti připravit v roce 2006 reakreditaci st. programu B3904 - Inženýrská
ekologie (obor Ochrana životního prostředí v průmyslu a Vodní hospodářství) a st.  programu
N1601 -Ekologie a ochrana prostředí (obor Odpadové hospodářství).
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Poté vystoupil proděkan pro studium Ing. Richter. Apeloval především na studenty 5. ročníku
dobíhajícího magisterského stud. programu M1601 -  Ekologie a ochrana prostředí, aby  včas
dokončili  své studium, neboť akreditace končí dne 20.7.2006.  Informoval o určité možnosti
požádat  o  prodloužení  tohoto  termínu  do  konce  roku  2006,  avšak  pouze  ve  výjimečných
případech a nelze zaručit, že bude žádosti vyhověno. 
 
4. Vystoupení vedení univerzity
Za vedení univerzity  vystoupila doc. Ritschelová. Informovala o  důležitých  aktivitách na
univerzitě, např. o  transformaci Pedagogické fakulty na Pedagogickou fakultu, Ústav
humanitních studií a Ústav přírodních věd, který se dále transformuje na Přírodovědeckou
fakultu. Podrobně informovala o přípravě dlouhodobého záměru UJEP na rok 2006 –2010 a o
jeho prioritách:
 Ukončení extenzivního růstu počtu studentů na  univerzitě do roku 2010,
 Priority a cíle  v oblasti výzkumu a vývoje,
 Výstavba Kampusu UJEP v areálu bývalé Masarykovy nemocnice,
 Internacionalizace studia.
Při hodnocení  postavení fakulty v rámci UJEP v oblasti výzkumu a vývoje a zahraničních aktivit
prorektorka uvedla, že  FŽP patří k nejlepším na UJEP z hlediska objemu získaných projektů
(CEP) za rok 2005. Dále uvedla, že v předchozích letech patřila fakulta mezi nejdynamičtěji se
rozvíjející součásti UJEP v oblasti zahraničních vztahů (mobilita studentů), avšak v roce 2005 se
tato dynamika pozastavila. Uvedla, že je potřeba i nadále posunovat univerzitu dopředu, neboť
konkurence mezi vysokými školami je velká a v této souvislosti požádala, aby aktivitám v oblasti
zahraničních vztahů byla věnována větší pozornost.

5. Různé 
Na  závěr  shromáždění  byla  otevřena  diskuze,  do  které  se  zapojili  především  studenti
s konkrétními dotazy na zástupce vedení fakulty a univerzity.

 Zapisování předmětů do programu STAG
V souvislosti s otevřením nového kurzu anglického jazyka, studenti upozornili na skutečnost, že
ne všichni studenti měli možnost si tento kurz zapsat. 
Děkan fakulty odpověděl, že je již možné si nechat zapsat tento kurz na studijním oddělení.

 Dobíhající akreditace magisterského studia a harmonogram ak. roku 2005/2006
Studenti se dotázali, kdy bude podána žádost o prodloužení dobíhajícího studia. Dále upozornili
na neshodu termínu odevzdání diplomové práce v  harmonogramu ak. roku 2005/2006  (termín
do 20.4.2006) se schváleným zadáním diplomové práce (termín do 30.4.2006).  
O  podání  žádosti  se  bude  jednat  až  na  jaře  roku  2006,  pokud  se  vyskytnou  důvody  pro
prodloužení dobíhajícího studia. Co se týče nejasnosti termínu odevzdání BP a DP prací, doc.
Seják projedná tuto záležitost na kolegiu a následně bude zveřejněn konečný harmonogram.

 Ubytovací stipendia
Studenti  vznesli  dotaz  ohledně  ubytovacích  stipendií.  Ceny ubytování  se  již  zdražily,  ale  o
stipendium se zatím žádat nedá.
Prorektorka vysvětlila, že v současné době probíhá jednání o směrnici k pravidlům pro udělení
stipendií.  Data,  podle  nichž  bude stanoveno,  jak  vysoké stipendium bude udělováno,  nejsou
dosud známa. Zájemci o ubytovací stipendium musí svůj zájem projevit podáním žádosti, žádost
se bude podávat pravděpodobně elektronicky v systému STAG.  Stipendium se bude schvalovat
1x ročně.   
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Po odsouhlasení pravidel pro ubytovací studenti vedení fakulty zabezpečí zveřejnění těchto
pravidel. Aktuální informace lze nalézt na stránkách http://platby.ujep.cz/. Neoficiální, ale
podrobnější informace lze nalézt na student.ujep.cz.

 Možnost zapojení do různých projektů a být součástí všeho dění 
Studenti  požádali  o  větší  informovanost  ohledně  možnosti  zapojení  studentů  do  výzkumné
činnosti na fakultě. Z diskuze vyplynulo, že je potřeba větší aktivity nejen ze strany pedagogů,
ale i studentů. 
Děkan přislíbil  vytvoření  internetových stránek na fakultě,  kde by tyto informace mohly být
pravidelně zveřejňovány. Zároveň uvedl,  že zváží  možnost  organizovat  cca. 1x za čtvrt  roku
informační  schůzky,  kde  by studenti  získali  informace  o  zapojení  do  výzkumné činnosti  na
fakultě či univerzitě.

 Finanční dotace pro studijní pobyty v rámci programu Erasmus
Studentka upozornila na snižující se finanční dotaci v rámci studijních pobytů Erasmus a na
malou informovanost  vyjíždějících studentů.
Prorektorka   informovala  o  způsobu  propočtu  výše  grantů.  Upozornila  také  na  to,  že  se
v budoucnu finanční dotace na granty mohou ještě snižovat. Zároveň informovala o možnosti
zvýšení informovanosti  na jednotlivých součástech formou pravidelných setkání  vyjíždějících
studentů  a  studentů,  kteří  tyto  pobyty  absolvovali.  Také  vybídla  k  aktivnější  komunikaci
s fakultním koordinátorem i s koordinátorem partnerské fakulty či univerzity.

 Tělesná výchova na FŽP
Ing. Hanuš navrhl zařazení tělesné výchovy do  povinně volitelných či volitelných předmětů.
Studenti s návrhem souhlasili. 
Děkan přislíbil, že se o zařazení tělesné výchovy do programu studia bude dále jednat.

Shromáždění akademické obce bylo ukončeno v 11-45 hodin.
 
  

  
V Ústí nad Labem dne  21.10.2005

Ing. Jitka Prchalová
předsedkyně senátu
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